《公證人(考試)規則》 (第159章,附屬法例AH)

Notaries Public (Examinations) Rules

(Cap. 159 sub. leg. AH)

版本日期 Version date 20.6.2019

經核證文本 Verified Copy

(《法例發布條例》(第614章)第5條) (Legislation Publication Ordinance (Cap. 614), section 5)

如某內頁的頁底標明:

- "經核證文本";及
- 以下列表顯示的該頁的最後更新日期,

該頁所載條文即視作於上述"版本日期"的正確版本。

此文本所載條文,如並非正在實施,會有附註作說明。

A provision is presumed to be correctly stated as at the above version date if it is on a page marked at the bottom with:

- the words "Verified Copy"; and
- the last updated date shown in this table for the page.

Any provision included in this copy that is not in force is marked accordingly.

條文 Provision	頁數 Page number	数 Page number 最後更新日期 Last updated date	
主體 Main	1—6	20.6.2019	
附表 Schedule	S-1—S-2	20.6.2019	

尚未實施的條文 / 修訂 ——

尚未實施的條文及修訂的資料,可於「電子版香港法例」(http://www.elegislation.gov.hk) 閱覽。

Provisions / Amendments not yet in operation —

Please see Hong Kong e-Legislation (http://www.elegislation.gov.hk) for information of provisions and amendments not yet in operation.

E-1 E-2 第 159AH 章

制定史 Enactment History

 T-1

第 159AH 章

T-2 Cap. 159AH

Notaries Public (Examinations) Rules

(Cap. 159 sub. leg. AH)

Contents

《公證人(考試)規則》 (第159章,附屬法例AH) 目錄

條次		頁次	Section		Page
1.	(已失時效而略去)	1	1.	(Omitted as spent)	2
2.	釋義	1	2.	Interpretation	2
3.	申請應考	1	3.	Application for examination	2
4.	舉行及主持考試	1	4.	Holding and conducting of examinations	2
5.	考試科目及範圍綱要	3	5.	Subjects and syllabus of examinations	4
6.	考試費用	3	6.	Examination fee	4
7.	應考次數不限	3	7.	Person may take examination on unlimited occasions	4
8.	通知考試結果	3	8.	Notification of examination results	4
附表	費用	S-1	Schedule	Fees	S-2

1

第 159AH 章 第 1 條

Section 1 Cap. 159AH

《公證人(考試)規則》

(第159章第73D條)

(略去制定語式條文——2019年第2號編輯修訂紀錄)

[2005年6月30日] 2005年第60號法律公告 (格式變更——2019年第2號編輯修訂紀錄)

- 1. (已失時效而略去——2019年第2號編輯修訂紀錄)
- 2. 釋義

在本規則中,除文意另有所指外 ——

考試 (examination) 指考核本規則指明的科目並按本規則所描述的方式推行的考試。

3. 申請應考

任何人如有意參加考試,必須以書面向公證人協會提出申請。 該申請必須 ——

- (a) 採用公證人協會理事會所認可的格式;及
- (b) 連同附表訂明的申請費用。

4. 舉行及主持考試

- (1) 公證人協會可於該會不時決定的時間及地點舉行考試。
- (2) 公證人協會可自行主持考試,亦可委任主考員代該會主 持考試。

Notaries Public (Examinations) Rules

(Cap. 159, section 73D)

(Enacting provision omitted—E.R. 2 of 2019)

[30 June 2005] L.N. 60 of 2005 (Format changes—E.R. 2 of 2019)

2

- 1. (*Omitted as spent—E.R. 2 of 2019*)
- 2. Interpretation

In these Rules, unless the context otherwise requires—

examination (考試) means an examination in the subjects specified, and conducted in the manner described, in these Rules

3. Application for examination

A person who wishes to take an examination must apply to the Society of Notaries in writing. The application must be—

- (a) in a form approved by the Council of the Society of Notaries; and
- (b) accompanied by the application fee prescribed in the Schedule

4. Holding and conducting of examinations

(1) The Society of Notaries may hold examinations at such times and places as the Society may from time to time determine.

3

第 159AH 章 第 5 條 Section 5

5. 考試科目及範圍綱要

- (1) 考試的科目如下 ——
 - (a) 匯票;及
 - (b) 公證人實務。
- (2) 考試必須以公證人協會理事會不時決定的範圍綱要為基礎。
- (3) 如有意參加考試的人提出書面要求,公證人協會必須向 該人免費提供考試範圍綱要的文本。

6. 考試費用

任何人如有意參加考試,必須按公證人協會理事會要求,向該理事會繳付附表訂明的考試費用。

7. 應考次數不限

任何人可無限次參加考試,但他必須在單一次的考試中於所有科目考取合格,方符合本條例第 40A(1)(a)(iii) 條的規定。

8. 通知考試結果

考試舉行後,公證人協會必須在切實可行範圍內盡快 ——

(a) 以書面通知每名參加該次考試的人其考試成績;及

5. Subjects and syllabus of examinations

Society's behalf.

- (1) The subjects of the examination are—
 - (a) bills of exchange; and
 - (b) notarial practice.
- (2) An examination must be based on a syllabus as the Council of the Society of Notaries may from time to time determine.

The Society of Notaries may conduct an examination itself or appoint examiners to conduct the examination on the

(3) The Society of Notaries must supply, on request in writing by a person who wishes to take an examination and free of charge, a copy of the syllabus.

6. Examination fee

A person who wishes to take an examination must pay the examination fee prescribed in the Schedule to the Council of the Society of Notaries on request of the Council.

7. Person may take examination on unlimited occasions

There is no limit to the number of occasions on which a person may take an examination, but in order to satisfy the requirement in section 40A(1)(a)(iii) of the Ordinance, a person must pass all subjects in a single examination.

8. Notification of examination results

As soon as practicable after an examination has been held, the Society of Notaries must—

(a) notify in writing each person who has taken the examination of the person's examination result; and

最後更新日期 20.6.2019 Last updated date 20.6.2019

Cap. 159AH

經核證文本

5 第 159AH 章 Section 8

(b) 向每名在該次考試中考取合格的人發出證明書。

(b) issue a certificate to each person who has passed the examination.

6

Cap. 159AH

S-1		附表	Sched	lule	S-2
第 159AH 章					Сар. 159АН
	附表			Schedule	
		[第3及6條]			[ss. 3 & 6]
	費用			Fees	
項	事項	費用 \$	Item	Description	Fee \$
1. 申請考試		2,000	1.	Application for examination	2,000
2. 考試		10,000	2.	Examination	10,000